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У ЦРНОЈ ГОРИ И ОВЕ ГОДИНЕ ИМА ПОСЛА ЗА 10.000 СЕЗОНСКИХ РАДНИКА

Још 4.000 радних места
Незапослени радије бирају рад на приморју, него на њиви

НЕУСПЕШНА ПРОДАЈА

�� "РИВИЈЕРА" У 
ДРУГОМ КРУГУ

ХЕРЦЕГ Нови - Неуспешно је 
било јуче одржано прво ро-
чиште за продају клуб хоте-
ла "Ривијера" у Њивицама.
У улози заинтересованог куп-
ца, премда није испунио оба-
везу да 24 часа пре лицитаци-
је уплати 10 одсто процењене 
имовине "Ривијере", као јем-
ство, био је Ђорђе Михаље-
вић, власник компаније за 
трговину златом из Јужноа-
фричке Републике, пореклом 
са наших простора. А у канце-
ларији јавне извршитељке 
Јасминке Бајовић у Херцег 
Новом били су уз адвокате и 
представници хипотекарног 
повериоца, аустријске фирме 
"Хета" и власника израелске 
компаније ЈТ "Инвестментс".
С обзиром на то да прва ли-
цитација није успела биће 
заказана друга, за најмање 
15, а највише 30 дана, кажу 
у канцеларији јавне извр-
шитељке. � В. В.

ДОГАЂАЈИ

ИНСПЕКЦИЈА Ми-
нистарства просвете 
ушетала се на Уни-

верзитет Црне Горе на-
кон што нису прихватили 
одлуку Владе да распишу 
конкурс за упис у Високу 
медицинску школу у Бе-
ранама. Како сазнајемо, 
прелистава се сва доку-
ментација УЦГ, у вези с 
овим случајем, а цела при-
ча биће позната када ин-
спектори заврше свој део 
посла. Ректорка Радмила 
Војводић "ударила" је по 
извршној власти која, како 
тврди, одлучује по локал-
патриотским и краткороч-
ним социо-политичким 
мотивима.

- Универзитет Црне Горе 
неће дозволити да га запла-
ше блокаде - поручила је 
Војводићева.

Потпуно је неизвесно 
да ли ће притисак државе 
уродити плодом и да ли ће 
у међувремену ипак бити 
расписан конкурс за упис 
бруцоша у беранску шко-
лу. Из Владе је стигло упо-
зорење да је Универзитет 
дужан да уради по њиховој 
одлуци, поручујући да УЦГ 
није надлежан да тумачи и 
мења одлуке Владе у делу 
студијских програма и бро-
ја студената - већ да одлуку 
спроведе.

- Жао ми је што ове го-
дине студенти нису у при-

лици да упишу реформиса-
ни програм Медицинског 
факултета - Висока меди-
цинска школа - изјавио је 

декан Горан Николић.
Да студенти са севера 

Црне Горе нису интересо-
вали ни раније премијере 
Лукшића, Ђукановића, а 
сада Марковића и Радми-
лу Војводић, тврди Емило 
Лабудовић, потпредседник 
Нове српске демократије.

- По једна Ђекна ове или 
оне врсте у Црној Гори не 
фали. Али, оно што је већ 

извесно јесу две недвосми-
слене поруке грађанима 
Црне Горе. Прва је упуће-
на онима са севера и гла-

си да је све што им је ова 
власт обећавала и обећава, 
а што је требало да буде у 
функцији развоја ове реги-
је и о(п)станка, пре свега 
младих у њој, само је пука 
обмана и фатаморгана која 
се појављује периодично - 
од избора до избора - каже 
Лабудовић. - Ову школу 
похађају углавном млади 
са севера и она им је омо-

гућивала да до знања, ди-
пломе и посла дођу из своје 
куће, без скупих и мемљи-
вих подстанарских собица 
у Подгорици и мрзовољних 
газдарица које од свих да-
тума у месецу памте само 
први. Она је, такође, би-
ла и веома снажна устава 
миграцији становништва 
севера према Подгорици и 

залога за какву-такву бу-
дућност у овим крајевима. 
Друга, ништа мање важна, 
порука ове заврзламе упу-
ћена је свима нама у Црној 
Гори који још држимо очи 
отворене и гледамо шта 
(нам) се дешава. А гласи: 
Црном Гором не влада Вла-
да већ само један човек, где 
год био и шта год радио. � 

В. КАДИЋ

НА ИСТОМ ПУТУ 
ПОСЛЕ рада инспекције биће по-
знато да ли ће и када бити уписа 
у Беранама - изјавила је Мубера 
Курпејовић из Директората за 
високо образовање. - У току је 
инспекцијски надзор, али важно 
је напоменути да су Влада и УЦГ 
на истом путу када су у питању 
циљеви у високом образовању, 
посебно унапређење квалитета. 
У овом тренутку постоји, можда, 
извесно неслагање, али све што 
се спроводи у складу је са Зако-
ном о високом образовању.

УНИВЕРЗИТЕТ МОРА ДА ОМОГУЋИ УПИС БРУЦОША НА ВИСОКУ МЕДИЦИНСКУ ШКОЛУ

ИНСПЕКТОРИ  
ЗА КАТЕДРОМ
Ректорка: Влада одлучује локалпатриотски и социо-политички

ПОДГОРИЦА - ОД почетка 
године на сезонским посло-
вима у Црној Гори ангажо-
вано је 6.574 незапослених 
са евиденције Завода за за-
пошљавање, а очекује се да 
ће план током летње сезо-
не бити и премашен, каже 
у разговору за "Новости" 
Соња Ивановић, начелни-
ца Завода за запошљавање. 
Она додаје да је за 2017. 
предвиђено ангажовање 
10.000 незапослених!

Управо су лето и месе-
ци који долазе шанса да се 
план испуни.

- Уназад шест година на 
сезонским пословима смо 
посредовали у запошљава-
њу за око 10.000 кандидата 
годишње. Прошле године 
је тај број био нешто ма-

њи - 9.412, а 2015. износио 
је 10.944 - каже Ивановић. 
- Сезонско запошљавање 
је једна од мера активне 
политике запошљавања, 
превасходно у туризму, уго-
ститељству, трговини, гра-
ђевинарству, пољопривре-

ди, услугама... Незапослени 
најрадије бирају да раде на 
рецепцији, у администраци-
ји, пословима набавке и ко-
мерцијале. И то су послови 
где се тражи место више.

Према евиденцији Завода, 
највише захтева послодава-
ца је за помоћним особљем 
у ресторанима и хотелима, 
на плажама, а изражена је 
потреба и за квалификова-
ним куварима, конобарима, 
роштиљџијама, месарима. 
Такође, они траже прете-
жно женску радну снагу, ко-
ја се ангажује за послове као 
што су: собарица, радница у 
вешерају, хигијеничарка, 
перачица суђа... � В. КАДИЋ

НЕЋЕ ДА СЕ БАВЕ ПОЉОПРИВРЕДОМ
НАЈВИШЕ радника се запосли на приморју, али значајан број буде ан-
гажован и у централном и северном делу државе. Наша саговорница 
додаје да је у централном региону актуелно запошљавање у пољопри-
вреди. И то у најзначајнијој компанији из ове области, АД "Плантаже", 
док се у северном региону сезонско запошљавање реализује у тури-
стичким центрима као што су Жабљак, Колашин и Вучје.
- Најслабије интересовање незапослених је за послове у области пољо-
привреде, тако да грађани радије бирају сезонске послове на приморју.

ПРОФЕСОРИ СЕ ПРОТИВЕ УМАЊЕЊУ ФОНДА ЧАСОВА  

�� ТРАЖЕ СТАРУ НОРМУ 
ПОДГОРИЦА - Процес креирања нових планова и програма средњих 
стручних школа, који умањује фонд часова историје и географије, 
супротан је основним принципима на којима почива реформа, и за 
те промене била је потребна шира јавна и стручна расправа, која би 
указала на све последице - сматра актив наставника ова два предмета. 
Они су замолили Национални савет за образовање да врате историју 
у образовне програме са истим или вишим фондом, сагласно њихо-
вом друштвеном значају. Из Завода за школство и Центра за стручно 
образовање одговорили су наставницима да је "професорска норма 
приоритет надлежних институција, али да то није и не сме бити циљ 
реформе, већ то мора бити најбољи интерес ученика".

ПОЧЕЛА УПОТРЕБА СОФТВЕРА ПРОТИВ ПЛАГИЈАТА 

�� НА КОНТРОЛИ 5.600 РАДОВА 
ПОДГОРИЦА - На свим факултетима у Црној Гори почиње употреба 
софтвера против плагијаризма, којим је могуће исконтролисати до 
5.600 поднесака. Софтвер iThenticate за детекцију плагијаризма 
набављен је на две године кроз пројекат Министарства просвете у 
сарадњи са Светском банком. Његова набавка је завршена у јуну, а 
из Министарства просвете су казали да је одабрана америчка ком-
панија "Турнитин ЛЛЦ" са којом је потписан уговор на две године.

ЗАВРШЕНА РЕКОНСТРУКЦИЈА КИЦ "БУДО ТОМОВИЋ"  

�� АДАПТИРАНА БИНА НА КРОВУ 
АГЕНЦИЈА за стано-
вање Подгорице за-
вршила је посао око 
адаптације бине на 
крову Културно-ин-
формативног центра 
"Будо Томовић" пре 
предвиђеног рока, 
саопштено је из ПГ 
бироа. У саопштењу 
се додаје да су ура-
ђене зидарске по-
правке, затим радови на степеницама, а уграђен је и нови бродски под. 
У наредном периоду ће бити поправљена расвета на крову, а предстоји 
и фарбање конструкције. Подсећамо да, када је реч о инвестицијама и 
санацијама у ЈУ Културни-информативни центар "Будо Томовић", само 
током претходне године реализована је капитална инвестиција на тех-
ничкој инфраструктури у износу од 90.000 евра.

ПОКРЕНУТА ИСТРАГА ПРОТИВ БЛАГАЈНИЦЕ У ПАРЛАМЕНТУ 

�� ПРОНЕВЕРЕНО 180.000 ЕВРА 
ПОДГОРИЦА - Основно државно тужилаштво покренуло је истрагу 
против благајнице Скупштине Т. Ч. због сумње да је фалсификовала 
десетине путних налога током 2015. и тако причинила штету за др-
жавни буџет која се процењује у износу од 180.000 евра. Фиктивни 
налози исписани су на имена бивших посланика Николе Гегаја, Ма-
иде Бешлић, Хусније Шабовића, Зане Филиповић, Радојице Зивко-
вића, Срђана Перића, Снежане Јонице, Данка Шаранчића, Шефкије 
Мурића, Новице Станића, Невена Гошовића, Обрада Гојковића, 
Мића Орландића, Решида Адровића, Радосава Нишавића.

БАРАНИН ОСУЂЕН НА ТРИ И ПО ГОДИНЕ ЗАТВОРА  

�� ПРЕНОСИО ДРОГУ ЗА 1.000 ЕВРА 
БИЈЕЛО ПОЉЕ - Баранин Дарко Андрић (36) осуђен је на три и по годи-
не затвора због шверца дроге. Пресуда му је изречена у Вишем суду у 
Бијелом Пољу. Андрић је у судници признао да је починио кривично 
дело неовлашћена производња, држање и стављање у промет опојних 
дрога и казао да се каје. Испричао је да је дрогу преносио за непознату 
особу, за надокнаду од 1.000 евра. Према оптужници, Баранин је 22. 
марта покушао да из Црне Горе у Србију, преко граничног прелаза До-
браково унесе, 23 килограма марихуане.

ПОТВРЂЕНА ОПТУЖНИЦА ЗА ЛИКВИДАЦИЈУ У БЕЧИЋИМА 

�� РАФАИЛОВИЋУ И ЕКИПИ СУДЕ У ОДСУСТВУ 
ПОДГОРИЦА - Будванима Ва-
силију Б. Рафаиловићу (38) и 
Ратку Вушовићу (26), Нишли-
ји Миљану Р. Булатовићу (36), 
Владимиру З. Шмањи (35) из 
Бањалуке и Бјелопољцу Ива-
ну Д. Цицмилу (26) судиће се 
због убиства Ђорђа Борете и 
Драгана Зечевића у Бечићима. То је одлучило ванрасправно веће 
Вишег суда у Подгорици, које је потврдило оптужницу против пе-
торке оптужене за убиство, стварање криминалне организације и 
недозвољено држање оружја. Већу, које је потврдило оптужницу 
специјалног тужиоца Саше Чађеновића, председавао је судија 
Борис Савић. Чађеновић терети Рафаиловића и Вушовића да су 7. 
децембра 2016. године са умишљајем убили Борету и Зечевића, 
и тешко ранили Ива Станишића. Тужилац у оптужници тврди да је 
Рафаиловић директни извршилац, а да га је тог дана на мотоциклу 
возио Вушовић.

НЕИЗВЕСНО  
Кандидати чекају на упис у 
Високу медицинску школу

НАЈТРАЖЕНИЈИ 
Послови конобара на 

приморју интересантни 
незапосленима


